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AZ IGAZ HIT GYŐZELME 
Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege 

Budapest, 2022. 07. 03. 
 

Ma egy olyan üzenettel készültem, amiről azt gondoljuk sokan, hogy már mindent tudunk 
róla. Amikor a hit kérdéséről beszélünk, akkor azt gondoljuk, hogy erről már mindent tudunk, 
hiszen annyi mindent hallottunk róla, annyi üzenetet hallottunk a hitről. De higgyétek el, hogy 
Isten tud további kijelentéseket adni, és főleg azért van szükség arra, hogy a hitről tanítsunk, 
mert nagyon sok testvérünk tévesen gondolja azt, hogy hitben jár, akkor nem mindig jár úgy 
hitben, ahogy azt a Biblia tanítja. Most nem azért tanítok erről, mert én mindent tudok és 
mindent jól csinálok, hanem azt szeretném megosztani veletek, amit Isten mond erről. Az 
isteni fajta hitre van szükségünk, hiszen az isteni fajta hit egy természetfeletti hit, amely 
felemel bennünket arra a valóságra, illetve megláttatja velünk azt a valóságot az Igén 
keresztül, amely egy szellemi valóság.  

A mai tanításnak azt a címet adtam, hogy: Az igaz hit győzelme. Tehát már a címében is 
benne van az, hogy van igazi hit, és van olyan hit, amiről az emberek, a hívők, a keresztények 
azt gondolják, hogy hitben állnak, hogy isteni fajta hitben állnak, de nagyon sok esetben 
látjuk, hogy az nem az isteni fajta hit. Igéket fogok előhozni, történeteket fogunk megnézni a 
Bibliából, nem tudom, hogy meddig jutunk ebben az üzenetben a mai napon, hiszen ez egy 
olyan terület szintén, amit nem lehet kimeríteni soha, mert mindig Isten ad kijelentést. Először 
is, mielőtt a hitről beszélünk, nézzük meg a hit definícióját, hogy mi a hit? Ezt már nagyon 
sokan kívülről tudjátok, a Zsidók 11,1. 

Zsidók 11,1. 
1. A hit pedig a reménylett dolgoknak valósága, a nem látott dolgokról való 

meggyőződés, és azoknak bizonyítéka. 
Itt egy kicsit időzünk, és megnézzük, hogy mi az, ami nem hit. Ugye a hit az egy valóság. 

Tehát a hit „a nem látott dolgokról való meggyőződés”, nem az, ami nem létezik, hanem egy 
olyan valóság, ami létezik, de nem látjuk. Ez a lényege az egésznek! Sokan úgy gondolják, 
hogy olyan dolgokban kell hinnünk, ami nem létezik. Nem! Az isteni fajta hit egy valóságban 
hisz, mégpedig egy szellemi valóságban. Nem olyan dologban hisz, ami nincs, ami nem 
létezik, hanem abban, ami létezik, ami megvan, de nincs a látható síkon, hanem a szellemi 
valóságban létezik. Sok olyan dolog van, amit nem látunk a fizikai szemeinkkel. Azt hiszem, 
ha ma Jézus tanítana, vagy prédikálna a hitről, biztosan Ő is előhozná példaként a rádiót, a 
televíziót, vagy akár az internetet, vagy sok minden más olyan jelet, ami itt jelen van a 
teremben is. Itt, ebben a teremben vannak tévéhullámok, vannak rádióhullámok is. Az internet 
hullámok is itt vannak, az éteren keresztül megy ki a közvetítés. Ki az, aki ezt látja? Senki az 
égvilágon nem látja. Ha egy olyan embernek próbálnád ezt elmagyarázni, aki mondjuk 200 
évvel ezelőtt élt, aki soha az életében nem látott telefont, nem látott televíziót, azt sem tudja, 
hogy mi az internet, hogyan tudnád neki elmagyarázni, hogyan tudnád bebizonyítani, hogy 
létezik az internet hullám, létezik a rádióhullám, és hogy egyáltalán van internet? Elég 
megfoghatatlan, mert nem látjuk. Mikor látjuk ezt? Akkor, amikor egy készülékkel 
rácsatlakozunk azokra a bizonyos rádióhullámokra. Akkor az a fizikai valóságba fog jönni a 
láthatatlan világból. Nem a nem létező világból, hanem a láthatatlan világból, és sok ember 
képmutatóan azt mondja, hogy „majd hiszem, ha látom.” 

Sok olyan dolgot hiszel, amit nem látsz. És nem minden látható. Miért hoztam ezt a példát? 
Így talán jobban meg tudjuk ragadni az isteni fajta hitet. Az isteni fajta hit ugyanúgy 
bizonyított, ugyanúgy bizonyítékokon alapszik, mint az, hogy vannak rádióhullámok. A mai 
időkben ezeket most már lehet mérni műszerekkel, és lehet fogni különféle készülékekkel, az 
isteni fajta hit pontosan ugyanilyen. Isten folyamatosan közvetít a mennyből, folyamatosan 
szól hozzánk, de ezt sem látjuk, a fizikai füleinkkel sem halljuk. De Isten szól hozzánk, vezet 
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bennünket, és mindezt hit által tudjuk megérteni. Mert ez egy valóságos dolog. Jézus mondja, 
hogy „az én juhaim hallják az én szómat”. Nagyon sok hívő van, aki azt mondja, azt gondolja, 
hogy Isten nem szól hozzá. De Isten nem hallható hangon szól hozzánk. Beszél hozzánk, 
szeretne vezetni bennünket az Igéjén keresztül, de ehhez venni kell az adást, ami 
folyamatosan jön a mennyből. Mi vagyunk azok a vevőkészülékek, akiknek rá kell 
hangolódnunk Isten csatornájára hit által, és meg kell hallanunk Isten vezetését. Ugyanúgy, 
ahogy ez a fizikai világban létezik. És ehhez bizony el kell hinnünk azt, hogy Isten valóban 
szól hozzánk. Ugye mondhatnád azt, hogy te még soha nem hallottad Isten hallható hangját. 
De ettől függetlenül, bár az ószövetségben sok ilyet látunk, vagy akár az újszövetségben is 
megtörténhet ilyen, ha csak megnézzük Saulust. Saulushoz, a későbbi Pál apostolhoz szólt 
Isten, igen drasztikusan szólt hozzá, és ő meghallotta Isten hallható hangját. Ez is megadathat 
a hívőnek, de Isten nem a fizikai érzékeinken keresztül vezet bennünket. Tehát nem az öt 
érzékszervünk alapján vezet bennünket. Bár Isten megnyilvánulhat az érzékszerveinken 
keresztül is, de Ő szellem.  

Az ember szellemi lény, van lelke, tehát van érzéki világa és egy fizikai testben él. Isten a 
szellemünkön keresztül kommunikál, a szellemünkön keresztül beszél velünk, de ezt el kell, 
hogy higgyük az Igéjéből. Tehát nézzük! Most a hitről lesz szó, nem arról, hogyan szól 
hozzánk Isten, de ugyanúgy hit által tudjuk mindezt megérteni. Ha nem jó helyre hangoljuk a 
figyelmünket, akkor bizony nem halljuk meg Isten hangját. Túl zajos világban élünk, túl nagy 
zaj van körülöttünk, és Isten nem fogja túldübörögni a televíziót, meg a rádiót, meg azt a zajt, 
ami körülöttünk van, hanem nekünk kell elcsendesedni. Nekünk kell a figyelmünket Isten 
adására és Isten hangjára odafigyelni.  

Most menjünk tovább és nézzük meg, hogy miért fontos nekünk a hit! János első levele, 
nem kevesebbet állít, mint azt, hogy hit által le tudjuk győzni a világot. Nagyon sok ember 
szeretne győzelmet, szeretne győzelemre jutni az élete különböző területein, szeretne legyőzni 
valamilyen nehézséget, valamilyen hegyet elmozdítani az életéből, vagy egy olyan kihívással 
néz szembe éppen, ami azzal fenyegeti, hogy legyőzi, legyen ez egy betegség, vagy egy 
anyagi hiány, és sok minden más egyéb fenyegetés is ér bennünket, és mindez a világból jön. 
De az Ige azt állítja, és az Isten Igéje az igazság, hogy mi hit által le tudjuk győzni a világot. 
Ha hit által le tudjuk győzni a világot, és győztesek tudunk lenni, akkor a hit nagyon fontos 
dolog, sőt a legfontosabb dolog az ember életében! Már csak azért is, mert hit nélkül még 
üdvösséget és örök életet sem tudunk kapni. Isten úgy rendelte el, hogy ez is hit által legyen. 
Hogy hit által tudjuk elfogadni az örök életünket és Istentől mindent hit által tudunk 
elfogadni. 

Zsidók 11,6. 
6. Hit nélkül pedig lehetetlen Istennek tetszeni; mert aki Isten elé járul, hinnie kell, 

hogy Ő létezik és megjutalmazza azokat, akik Őt szorgalmasan keresik. 
„Hit nélkül pedig lehetetlen Istennek tetszeni;” ez a vers első része. Majd mindjárt 

megnézzük azt is.  
1János 5,4–5. 
4. Mert mindaz, ami az Istentől született, legyőzi a világot; és az a győzedelem, amely 

legyőzte a világot, a mi hitünk. 
5. Ki az, aki legyőzi a világot, ha nem az, aki hiszi, hogy Jézus az Isten Fia?! 
Ki az, akinek győzelemben kell járni leginkább? Isten népének, Isten gyermekeinek. A 

revideált újfordítás, a RÚF fordítás szerint is megnézzük. Ott azt írja: 
1János 5,4. (RÚF fordítás) 
4. Mert aki Istentől született, az legyőzi a világot, és az a győzedelem, amely legyőzte a 

világot, a mi hitünk. 
Mert aki Istentől született, az legyőzi a világot. És az a győzelem, amely legyőzte a világot, 

az a mi hitünk. Ezért nagyon fontos, hogy hit dolgában teljesen rendben legyünk és képben 
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legyünk, hogy mi az a hit, mi az isteni fajta hit, és mi nem isteni fajta hit. Ha hitben járunk, 
akkor bizonyára meg fogjuk tapasztalni azt is, amiről az 1Péter 1,8 ír. Ezt is megnézzük az új 
fordítás szerint: 

1Péter 1,8–9. (RÚF fordítás) 
8. Őt szeretitek, pedig nem láttátok, Őbenne hisztek, bár most sem látjátok, és 

kimondhatatlan, dicsőült örömmel örvendeztek, 
9. Mert elértétek hitetek célját, lelketek üdvösségét. 
Ez az új fordítás, a RÚF szerinti, a mi Bibliánkban egy kicsit máshogyan van, de ez 

nagyon jól hozza, nagyon jól érthető. Odalapozok a mi fordításunkhoz is, mert kiválóan hozza 
az is, és nagyon jók a hivatkozások. Itt nem az üdvösségünkről van szó elsősorban, mert ha 
megnézzük az 1,7-et, akkor láthatjuk, hogy itt a 7-es vers a hitről beszél. 

1Péter 1,7. 
7. Hogy a ti kipróbált hitetek, ami sokkal becsesebb a veszendő, de tűz által kipróbált 

aranynál, dicséretre, tisztességre és dicsőségre méltónak találtassék a Jézus Krisztus 
megjelenésekor, 

Mi az, amit az ellenség megtámad? Amit elsősorban szeretne ellopni tőled, az a hited. Azt 
akarja, hogy ne higgyél Krisztusban. Hogy tudja ezt megtenni? Próbál hamis bizonyítékokat 
adni neked, hogy amiben te hiszel, az nem is igaz. A sátánnak ez az eszköze, hogy kiüresítse a 
hívőt a hitből, ezért nagyon fontos az, hogy folyamatosan tápláljuk a hitünket. A jó hír a hittel 
kapcsolatban az, hogy a hitet lehet növelni. Mégpedig hallásból, Isten Igéjének a hallásából. 
Egyébként minden hit hallásból származik. Emberek hallanak dolgokat, és egyszerűen 
elhiszik, függetlenül attól, hogy annak vannak valós bizonyítékai vagy nincsenek. Ma egy 
olyan világban élünk, ahol nagyon-nagyon sok információt kapunk, én nem tudom, hogy 
készítettek-e erről felmérést, hogy hányszor több információ jut el ma egy emberhez, a 
médiákon, a közösségi-médiákon keresztül, mint mondjuk ötven évvel ezelőtt. Állandóan 
jönnek a hírek. Ott van a kezedben a mobiltelefon, ott az internet, ott van különféle közösségi 
médiák, a tévé, a rádió, és mindenhonnan jönnek az információk, és bizony egy olyan 
világban élünk, ahol az embereket nagyon könnyen lehet manipulálni, mégpedig hogyan? 
Úgy, hogy közölnek velük dolgokat, hallatnak velük dolgokat. Nyilván azokat hallatják 
velünk a médián keresztül, amit hallatni akarnak, amiről azt akarják, hogy elhidd, azt akarják, 
hogy valóságosnak fogd fel. Nagyon sok embert tesznek félelembe olyan hírekkel, ami 
mögött nem biztos, hogy valóság áll, és a világ azt mondja, hogy nem hívő. Dehogynem hívő! 
Az összes információ, ami ma rendelkezésre áll, amiről beszél, ami a szívében van, a félelmei, 
a meggyőződése, az mind az ő hitéből van, és ez a hit abból alakul ki, amit hallott.  

Ha a világ szerint akarsz hinni, és ha a világ dolgait akarod elhinni, akkor hallgatod a 
híreit, és ma egy olyan világban élünk, hogy annyi a fake news, annyi a fals információ, hogy 
egyszerűen nem tudsz eligazodni a hírek között. Nem tudod, most már nyíltan bevallják, még 
a televíziókban is, ezzel az orosz-ukrán háborúval kapcsolatban is, hogy senki nem mond 
igazat, és mindannyian valami hazugságot hallunk. Az egyik fele ezt akarja elhinni, a másik 
fele azt akarja elhinni, és közben pedig van egy igazság, amit lehet, hogy soha nem tudunk 
meg. Tehát így működik a világ, amit hallunk, azt előbb-utóbb el fogjuk hinni. Hitlernek volt 
ez a mottója, hogy ha egy hazugságot hosszú időn keresztül sokat mondasz, akkor azt az 
emberek el fogják hinni, mint igazságot. És így lesz az embereknek a hite.  

Miért mondtam ezeket? Azért, mert nagyon fontos, hogy honnan szerezzük a híreket, mit 
hallgatunk, egyáltalán le tudjuk-e ellenőrizni annak a valóságát, amit hallunk, vagy nem. A 
világból jövő hazugságokat nem tudjuk leellenőrizni, hogy igaz vagy nem igaz. Ha 
megnézzük a választásokat például, az egyik ezt mondta, a másik azt mondta, a harmadik 
amazt mondta, és mindenkinek volt egy fajta hite. Az, hogy mi a valóság mögötte, azt nem 
tudjuk megállapítani, de van egy nagyon jó hírem. Isten Igéjéből meg tudjuk állapítani azt a 
valóságot, amit Isten közöl velünk az Igéjén keresztül. Jézus azt mondta, hogy az én Igém, az 
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én beszédem az igazság. És hogyan tudjuk legyőzni a világot? Úgy, ha az igazságban hiszünk, 
mert az igazság tesz bennünket szabaddá. Ha megismerjük az igazságot, önmagában az 
igazság nem tesz szabaddá. Az igazság megismerése tesz szabaddá, ezért, ha mi győztes életet 
akarunk élni, akkor a mi hitünk az Isten Igéjéből kell, hogy származzon. Kapcsolatunk, élő 
kapcsolatunk kell, hogy legyen Istennel. Istentől kell beszereznünk az információkat, és ha mi 
meg akarjuk tudni az igazat, meg akarjuk tudni az igazságot, akkor Isten elküldte a Szent 
Szellemet, az igazságnak a Szellemét, aki ott van minden hívőben. Ez nem azt jelenti, hogy 
akkor te megtéveszthetetlen vagy, hanem ha Isten Szellemére figyelünk, Isten vezetésére, 
akkor meg tudjuk hallani Isten hangját, Isten bölcsességét. Isten igazságát tudjuk követni az 
életünkben, de ha rossz a hitünk, ha rossz dolgokkal tápláltuk magunkat, akkor ezzel a rossz 
hittel rossz eredményre fogunk jutni. Az isteni fajta hit mindig isteni fajta eredményeket hoz. 

Olvasom a Bibliámat már elég régóta, és azt látom, hogy Isten emberei mindig úgy jutottak 
győzelemre, ha Istenre hallgattak. Ha a világra hallgattak, a jóindulatú vagy rosszindulatú 
barátokra, vagy az ellenség hangját hallották meg, akkor mindig legyőzötté váltak. Tehát 
kulcsfontosságú minden hívő életében, az enyémben is és a tiédben is, hogy meghalljuk Isten 
hangját, de az még nem elég, hanem elhiggyük, és meg tudjuk különböztetni az Isten hangját, 
és a világ hangját. Ezt írja itt az Írás, közben olvasom az 1Pétert, még egyszer végigmegyünk, 
ez egy nagyon fontos Ige:  

1Péter 1,8/a. 
8/a. Akit, noha nem láttatok, szerettek; 
Ugye nem látjuk Istent, mégis szeretjük őt. Hogy lehet valaki olyat szeretni, akit nem 

látunk? Isten szellem, és azt mondja az Írás, hogy „Istennek szeretete kitöltetett a mi 
szívünkbe a Szent Szellem által”. Az ember nem képes természetes módon szeretni Istent, 
csak természetfeletti módon képes arra, mert az „Isten szeretete kitöltetett” az ember 
szellemébe, és Isten Szelleme él bennünk. Az isteni fajta természet él bennünk, és ezt is hit 
által tudjuk elfogadni, mert senki nem látja azt, hogy bennem az isteni természet van, meg 
hogy benned is ott van az Isten természete. Az egy dolog, hogy milyen szinten 
manifesztálódik, és milyen szinten nyilvánul meg ez a fizikai világban, azt valójában le lehet 
mérni, de ettől függetlenül mindegyikünkben, minden újjászületett hívőben ott van Isten 
Szelleme, és Istennel vagyunk közösségben. Az a hatalmas Isten, az beszél velünk, aki az 
egész világot teremtette, aki az egész világot tartja fönn az Ő szavával, és a világot sem a 
semmiből teremtette. Ez nagyon fontos! Ő a szavával teremtette! Itt azért vannak téves 
elképzelések, vannak téves hitek, és úgy gondolják az emberek, hogy a semmit 
előszólíthatják. Kitalálok valamit, előszólítom és az majd meglesz nekem.  

Voltam egy összejövetelen, még régebben, és ott a prédikátor arról beszélt egy kis faluban, 
hogy „Neked itt négyezer fős gyülekezeted lesz, ide fog jönni mindenki!” – és hatalmas, nagy 
dolgokat mondott, és ott hallelujáztak az emberek. Honnan vette ezt? Milyen bizonyíték van 
erre? Ígérte-e nekünk Isten azt, hogy négyezer fős gyülekezetünk lesz egy ötezer fős faluban? 
Ígért-e nekünk ilyet Isten? Honnan van ez? Úgy gondolják emberek, hogy ha nagyokat 
mondanak, akkor hatalmas dolgokat szólítanak elő és hatalmas a hitük. Ez a hit honnan 
származik? Hát nem Isten Igéjéből, egyrészt. Ez a vágy. A hit, meg a vágyakozás, hogy 
szeretnék valamit, az két különböző dolog. A hitnek megvan a valósága. A hit mögött mindig 
ott áll Isten ígérete, vagy lehet, hogy hallottad a Szent Szellemtől, lehet, hogy jött egy isteni 
kijelentés. Ez előfordulhat, hogy igen, ez meg fog történni, bár a fizikai elménknek ez 
láthatatlan, de hogy miért pont ez hamis itt, honnan tudom? „Csak mondd rá az áment, és ha 
rámondod az áment, akkor ez valósággá válik, csak szólítsd elő és ez meglesz neked!”  

Tudod, én azt mondom, hogy a hit, meg az ostobaság között annyira vékony hajszál van, 
hogy nagyon könnyen átléphetjük mindannyian. Figyeljünk már oda, mi az, ami vágy, mi az, 
ami ostobaság, mi az, ami egyszerűen hazugság, ami mögött semmilyen szellemi valóság nem 
áll, és ezt meg kell különböztetni. Elmondhatod hatszázhuszonhatezerszer azt, hogy a 
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„Krisztus sebeiben meggyógyultam”. Felsorolhatod nyolcezerszer, de ha a számodra ez nem 
valóság, sőt még odateheted Jézus nevét is, ha ez a számodra nem olyan valóságos, mint hogy 
itt ülsz azon a széken, sőt, még valóságosabb, soha nem fog valóságodba jönni.  

Ez most lehet, hogy rossz hír volt néhányatok számára, de a mi hitünk nem egy elméletre, 
nem egy ideológiára, nem egy kívánságra, nem egy vágyra, nem a semmire épül! Nem a nem 
létező dolgokra épül, hanem a hit a láthatatlan dolgok valósága! Nem a nem létező dolgok 
valósága, óriási a különbség a kettő között. Óriási a különbség! Amiben mi hiszünk, az 
valóság, mert azt Isten nekünk megígérte, és ha ami hitünk ebben van, akkor ezzel a hittel mi 
győzelemre tudunk jutni.  

Egy éve a prófétákat tanulmányozom, az ószövetségi prófétákat. Nagyon érdekes, amikor 
mindig azt olvasod, hogy „megbüntetem, megölöm, elpusztítom”, erről szól az összes Ige. 
Aztán ha Ezékiel prófétát elkezded olvasni, ott meg mindenféle tűzszekerek, meg mindenféle 
érthetetlen dolgok vannak, de egy dolog biztos, hogy Isten emberei csak Isten szavait 
tolmácsolták, és amit tolmácsoltak, az beteljesedett. Miért? Mert ők nem a semmiből 
prófétáltak, hanem Isten szavát vették. Jeremiás prófétának is ezt mondta az Úr, hogy az én 
beszédemet adom a te szádba, az én beszédem tűz lesz a te szádban, és azok az emberek meg 
olyanok lesznek, mint a fák, akiket a tűz megemészt. Tehát ők a valóságot szólták.  

A hit az nem a nem létező dolgok valósága, még egyszer mondom. Ha bemész a 
garázsodba és elkezded kiabálni, hogy „autó, autó, autó”, attól még neked nem lesz a 
garázsodban egy tód. Ez nem azt jelenti, hogy nem kérhetsz Istentől egy új autót, mert miért 
ne kérhetnéd? Sőt, Isten biztat minket erre, hogy kérjetek és adatik nektek, és nem pedig az 
álmaidban és a vágyaidban hiszel. Ez nem hit, ez vágyakozás. A hit és a vágyakozás két 
különböző dolog. És az sem baj, ha vannak vágyaid, miért ne lehetnének? De Istentől kell 
kérned, és kaphatsz Tőle kijelentést. Isten megadhatja neked, amit te kérsz. Izgalmas ez a hit 
téma, ugye? Amikor én ezt tanulmányoztam, akkor eléggé izgalmasnak találtam.  

Péter első levelénél vagyunk még mindig, a 9-es versig jutottunk:  
1Péter 1,9 
9. Mivel eléritek hitetek célját, a lélek üdvösségét.   
Itt megállnék egy pillanatra, mert ez a vers, ez félrevezető lehet. Itt nem az ember üdvös-

ségéről van szó. Itt nem a „sozo” szó áll az üdvösségnél, a hitetek célját, a lélek üdvösségét, 
itt a pneuma szó van a görögben végig. Végignéztem, kiszótároztam. Nagyon sokan félreértik 
itt az Igét, és azt mondják, hogy „a lélek üdvössége, illetve az ember üdvössége egy folya-
mat”. Nem! Az ember azonnal üdvözül, ahogy befogadta az Urat, azonnal újjászületik, de a 
lélek üdvössége egy folyamat, és azért lapoztam fel a mi Bibliánkat, mert kiválóak még a re-
ferenciák is. A Róma 12,2-höz vezet a referencia, ami az elme megújításához vezet. A Zsidó 
11,6-ot ismerjük, hit nélkül pedig lehetetlen Istennek tetszeni. Tehát itt a sotéria szó áll és az 
üdvösség helyett is, nem a sozo, ami üdvösséget jelent, szabadulást, menekülést, gyógyulást, 
megmentést, megtartást, épséget. Épségben való megérkezés, biztonság, oltalom, védelem, 
békesség, ez a fordítás. Az elmének a megújításáról van szó itt, nem a szellemünk újjászüle-
téséről, mert a görögben is pszükhé szerepel, és nem pneuma. Tehát ez egy folyamat. Folya-
matosan meg kell újítani az elménket és folyamatosan összhangba kell hozni a hitünket Isten 
Igéjével, nem pedig a vágyainkra alapozni. Mi a hit? Meg lehet ezt fogalmazni máshogy is. A 
hit a láthatatlan birodalomban levő valóság. A hit a láthatatlan birodalomban létező valóság. 
Nem a nem létező birodalomban, hanem a láthatatlan birodalomban létező valóság. A teremtő 
erő sokkal nagyobb, mint a teremtett világ, hiszen honnan állott elő?  

Zsidó 11,3. 
3. Hit által értjük meg, hogy a világ Isten Igéje (Rhema) által teremtetett, hogy ami 

látható, a láthatatlanból állott elő.  
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Tehát nem a nem létezőből, hanem a láthatatlanból. Azért mondom ezt el olyan sokszor, 
mert tévedés, ha azt gondoljátok, hogy a hit a nem létező dolgok előszólítása, az a láthatatlan 
dolgok előszólítása.  

Van valaki, akinek a hite viszont ilyen. Ő kicsoda? Ő maga Isten! Isten, aki a nem létezőt 
szólítja, mint létezőt. Ő a Teremtő! Ne felejtsd el, hogy Ő a Teremtő! Te nem vagy képes arra, 
hogy mondjuk bolygókat vagy bármit teremtsél. A szavainkkal a jövőnket fogjuk megteremni. 
Erről rengeteg írás van. Tehát a szánk beszéde által, a beszédünk által termünk gyümölcsöt. 
De miért van ez így? Azért, mert a beszédünk a hitünkből van! Jézus azt mondta, hogy a szív 
bőségéből szól a száj. A beszédünk a hitünket mutatja meg. Nem csak akkor, amikor itt imád-
kozunk valamiért, akkor lehet, hogy helyes a hited, de az igazi hited az, amiről beszélsz állan-
dóan. Ha arról beszélsz folyamatosan, hogy te beteg vagy, nyomorult vagy, szerencsétlen 
vagy, akkor ez a hited.  

A hitedet kell megváltoztatni először, akkor fog megváltozni a beszéded, nem megy fordít-
va. Mindannyian eláruljuk magunkat a szavainkkal, ha valakivel elbeszélgetsz, fogod tudni, 
hogy mi a hite. Lehet, hogy vigyáz egy darabig, hogy a helyes szavakat mondja ki, de annyira 
nem is ez a fontos, mert hit nélkül kimondhatsz szinte bármit. Hányszor mondtad, hogy jaj, 
belehalok! Ha ez igaz lenne, akkor már nem ülnél itt. Hálát adunk Istennek, hogy nem minden 
jön a valóságunkba, mert biztos nem úgy gondoltad, és biztos nem hittel mondtad ki ezt. 
Ugye?  

Most nézzük a Róma 4-et, lapozzuk oda a Bibliánkat. Ábrahám hitét vizsgáljuk meg egy 
kicsit. Ezzel kapcsolatban is vannak félreértések. 

Róma 4,17. 
17. Amint meg van írva, hogy: sok nép atyjává tettelek téged. Az előtt az Isten előtt, 

akiben hitt, aki a holtakat megeleveníti, és azokat, amelyek nincsenek, előszólítja mint 
meglevőket.  

Most itt megállnék egy pillanatra. Kiről beszél itt az Írás, hogy aki előszólítja, mint megle-
vőket, amik nincsenek? Sok hívő ezt magára értelmezi, meg Ábrahámra. Itt nem Ábrahámról 
van szó. Kiben hitt Ábrahám? Abban az Istenben hitt, aki képes erre. Tehát te nem vagy képes 
teremteni a szavaiddal! Lehet, hogy ez most megdöbbent téged, mert lehet, hogy nem ezt hal-
lottad. Erre egy valaki képes: Isten! Mi a szavainkkal ki tudjuk mondani a hitünket, és a sza-
vainkkal meg tudjuk vallani a valóságot, vagy akár meg tudunk vallani olyan dolgokat, amik 
nem léteznek. De hálát adunk Istennek, hogy ebből nem minden jön a valóságunkba! A hitnek 
ott kell, hogy legyen a valósága és ott kell, hogy legyen a bizonyítéka, amire mi a hitünket a-
lapozzuk. De akkor mi van az én nem létező egészségemmel? ‒ gondolhatnád. Ez hazugság, 
mert van egy szellemi valóság. Mi a szellemi valóság? Az, hogy mi Krisztus sebeiben meg-
gyógyultunk! Van-e ennek a hitnek alapja? Igen, Isten Igéje! Jézust hit által fogadjuk el. Ami-
kor nem voltunk ott a keresztnél, akkor Jézus magára vette az összes fájdalmunkat, az összes 
betegségünket, a bűneinkkel együtt. Azt mondja az Írás, hogy mi az Ő sebeivel gyógyultunk 
meg. Akkor meg hogy lehet a testemen betegség? Azért, mert ezt a szellemi valóságot nekünk 
a hitünkkel érvényesítenünk kell a fizikai világban. Akkor mire való a mi hitünk? A hit az a 
kéz, az a kar, ami kinyúl a szellemi valóságba, hogy a szellemi valóságot áthozzuk a fizikai 
világunkba. Ez az isteni fajta hit!  

Amikor a helyes dolgokat valljuk meg, a helyes dolgokban hiszünk, a helyes dolgokat be-
széljük, akkor meg fogjuk látni ezt a fizikai világunkban is.  

Tehát vannak dolgok, amik már megtörténtek. Nem csak megjátszunk valamit, ami nem is 
úgy van! Ez képmutatás, igaz? Nem is fáj a hátam, közben látszik, hogy nem tudsz menni. A 
hit nem a tényeket tagadja, hanem a hit hisz a valóságban. Igen, nekem jogom van a gyó-
gyuláshoz, nekem jogom van ahhoz, hogy egészségben álljak, nekem jogom van minda-
zokhoz az áldásokhoz, amit Jézus Krisztus megszerzett a számomra. Sokan vitatkoznának ez-
zel az üzenettel. Talán néhányan, akik most hallgatnak, felróják nekünk, hogy mi siker-evan-
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géliumot hirdetünk, a bővölködést, a gyógyulást, mintha az valami gonosz dolog lenne. De ha 
megbetegszik, akkor az első, aki elmegy a kórházba és azt gondolja, hogy Isten adta rá a be-
tegséget. De ha neked az a hited, hogy Isten adta rád a betegséget, akkor miért nem viseled? 
Miért vagy a kórházban? Akkor nem képmutatás ez? De bizony az! Ha te hiszel a beteg-
ségben, hogy Isten adta rád, akkor viseld! Miért akarsz megszabadulni Isten dolgaitól? Látjá-
tok, így gondolkodnak emberek! Az Evangélium valóban győzelemre vezet bennünket. A hi-
tünk győzelemre vezet bennünket. Legyőztük a világot, ezt mondja az Írás. Kiben hiszünk 
mi? Hát nem egy természetfeletti Istenben? Dehogynem, egy természetfeletti Istenben!  

Ha egy természetfeletti Istenben hiszünk, akkor a természetfeletti Isten természetfeletti 
dolgokat fog végezni a hívő életében. A hívőn keresztül is természetfeletti dolgokat. Tagadják 
a gyógyulást, tagadják a csodát, ha valaki meggyógyul, akkor biztos azt ördög gyógyította 
meg. Olyan erővel ruházzák fel az ördögöt, ami nincs neki. Képességekkel, ami soha nem volt 
az ördögnek és nem is lesz! Az ördög egy bukott szellemi lény, és előbb-utóbb az örök tűzben 
fog égni. Jelenleg még itt garázdálkodik, meg bitorolja a földet, de ez csak idő kérdése és el 
fog tűnni innen. Minden Krisztusban hívő életében be fog teljesedni az a valóság, amit Isten 
elvégzett a kereszten. Fogunk kapni egy olyan megdicsőült testet, amivel nem lesz gond, nem 
kell fogyókúráznod, nem fog fájni, nem fog nyekeregni, nyikorogni, öregedni, meg egyebek.  

De itt a földön is megvan arra a hatalmunk és a jogunk, hogy hatalmat gyakoroljunk az el-
lenség fölött. A Biblia azt mondja, hogy álljatok ellene az ördögnek és megfut tőletek. Ezt is-
meritek, ugye? És az elejét? Az úgy szól, hogy engedelmeskedjetek Istennek. Hoppá, hát ezt 
már nem nagyon hangsúlyozzuk! Engedelmeskedjetek az Istennek és álljatok ellene az ördög-
nek! Hogyan tudunk engedelmeskedni Istennek? Hit által. Hogyan? Elhisszük, hogy amit 
mondott, az igaz. Ilyen nagyon egyszerű! Az egyszerű, gyermeki hit fölemel bennünket! Úgy 
gondolják néhányan – és ezt a veletek történő beszélgetéseim során is hallottam, azért is hoz-
tam elő ezt a témát, mert nem jó hit ‒, hogy ha sokáig mondunk valamit, akkor úgy lesz. Ha 
sokáig mondom, hogy Krisztus sebeivel meggyógyultam, akkor az úgy is lesz. Nem ettől lesz 
úgy, hogy sokat mondod! Hanem mitől lesz úgy? Ha a szívedben hiszed, ha ez számodra egy 
valóság! Amíg ez csak egy vágy, amíg ez csak egy remény, addig a remény szintjén marad. 
Ennek a számodra valóságosnak kell lenni!  

Ugyanez a helyzet a megigazulással kapcsolatban. Nagyon sokan úgy gondolják még min-
dig, hogy bűnösök. De nem lehetsz egyszerre bűnös is, meg megigazult is. Ha bűnös vagy, 
akkor nem vagy újjászületve! Ha meg újjá vagy születve, akkor nem vagy bűnös, akkor te i-
gaz vagy.  

Nem azért, mert Isten úgy lát bennünket, úgy akar látni bennünket, meg a Jézus vérén ke-
resztül akar látni bennünket, hanem mert ez a valóság. Mert mi Krisztusban új teremtések va-
gyunk! Az újjászületett hívő szelleme tökéletes! Sajnos a magyar bibliafordítások nagyon ér-
dekesek, nem tudom, hogy lesz-e itt valaha változás ezzel kapcsolatban, de nem különbözteti 
meg némely Biblia a szellemet és a lelket. Úgy gondolkodnak keresztények, és sajnos ez ma 
nagyon nagy divat keresztény körökben, hogy az embernek van egy teste és van egy lelki vi-
lága. De bocsánat, a láthatatlan világban világosan megkülönbözteti a Biblia a pneuma és a 
pszükhé szavakat. Ez két külön dolog, az embernek a szelleme és az embernek a lelke.  

A lélek micsoda? Az értelem, az érzelem, az akarat. Már nagyon sokszor hallottátok tőlem 
is és az elmúlt évtizedek alatt is. Az ember szellem, amely testben él és lelke van. A szel-
lemünk az igazi valónk, ahogy Isten Szellem, az ember is szellem. A szellemünk van újjá-
születve, a szellemünkből árad kifele az Isten természete. Át kell, hogy szűrődjön az értel-
münkön, az érzelmünkön, és az akaratunkon. Meg tudod állítani Isten Szellemének az erejét? 
Meg, persze! Mivel? A helytelen gondolkodásoddal, a lélekkel tudod megállítani. Ha nem hi-
szed el, nem fogadod el, akkor leállítod. A Szent Szellem nem erőszakos! A szellemedből ára-
dó isteni erőt egyszerűen gátolod. Mit mond az Írás a Róma 8,11-ben?  

Róma 8,11. 
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11. És ha annak a Szelleme lakik bennetek, aki feltámasztotta Jézust a halálból, 
ugyanaz, aki feltámasztotta Krisztus Jézust a halálból, megeleveníti a ti halandó 
testeiteket is az Ő tibennetek lakozó Szelleme által. 

Menjünk végig lassan, elemezzük ki, gondolkodjunk rajta, rágjuk meg, ízlelgessük. Az én 
hitem szerint ez az egyik leghatalmasabb igevers a gyógyulásról, ami létezik, minden hí-
vőnek. Gondolj bele, azt mondja: És ha annak a Szelleme lakik bennetek, aki feltámasztotta 
Jézust a halálból. Ki lakik a te szellemedben? Jézus, Isten Szelleme, Krisztus él bennünk. Aki 
az Úrral egyesül, egy szellem Ővele – 1Korinthus 6. Az Úrral egyesültünk, egy szellem va-
gyunk Ővele. Ki él bennünk? Krisztus bennünk él. Tehát ott van a Szelleme. Ugyanaz, aki fel-
támasztotta Krisztust a halálból, megeleveníti a ti halandó testeiteket is az Ő tibennetek lako-
zó Szelleme által.  

Mit jelent a megeleveníti? Éppé, egésszé teszi. A bennünk lévő Krisztus, a bennünk lévő 
kenet, a bennünk lévő személy, aki bennünk él, bennünk munkálkodik, képes arra, hogy éppé, 
egésszé tegye az egész valónkat, a testünket is és a lelkünket is. Hogyan? Úgy, hogy ki kell, 
hogy áradjon, fel kell, hogy szabaduljon a bennünk lévő erő. Ez hogy tud megtörténni? Hit ál-
tal. Ha rossz a hitünk, akkor nem fog megtörténni. Ha valamire azt mondjuk, hogy úgy van, 
de nincs úgy. Tehát a mi hitünknek meg kell, hogy legyen az alapja. Épp azért, ha gyógyulást 
keresel, keresd meg Isten ígéretét a te helyzetedre. Fogadd el valóságosnak a te életedre és 
kezdj el hinni benne! Amíg számunkra nem valóságos az, amit Isten mondott, addig az csak 
egy vágy, addig csak egy álom, addig csak úgy néz ki, hogy ezt nagyon szeretném. Radiká-
lisnak kell lennie a hitünknek e tekintetben.  

És akkor jönnek, és elbizonytalanítanak a látható dolgok! Jön a fájdalom és akkor biztos, 
hogy nem igaz az a vers, biztos Isten csak úgy mondta, hogy biztasson bennünket. Jönnek az 
elbizonytalanító tényezők, jönnek a barátok, hogy jobb lenne, ha azért megvizsgáltatnád ma-
gad, mert sosem lehet tudni. Ha elmész az orvoshoz, az orvosoknak az a gondolkodásmódja, 
hogy egészséges ember nem létezik, csak rosszul kivizsgált beteg. Ha elmész az orvoshoz, ak-
kor biztosan talál nálad valamit. Tudom, mert jogosítványt kellett hosszabbíttatnom, és kér-
dezi, hogy van-e gyógyszer allergiám? Mondom: Nem tudom. Hogyhogy nem tudja? Úgy, 
hogy nem szedek gyógyszert, honnan tudjam, hogy van-e allergiám a gyógyszerre? Sose sze-
dett gyógyszert? Nem. Nem azt mondom, hogy nem vettem be egy pirulát, mert éppen jött 
egy fájdalom. Mondjuk fájt a fogam és akkor bekaptam egy fájdalomcsillapítót. Imádkoztam 
is, de hát abban az esetben nekem ott éppen nem volt hitem, hogy majd ezt Isten meggyógyít-
ja, a könnyebb utat választottam. Ne kárhoztasd magad azért sem, ha elmész az orvoshoz, a-
miatt se kárhoztasd magad, hogy te beveszel egy fájdalomcsillapítót, attól még Isten Igéje 
igaz!  

Az, hogy én nem alkalmazom az én életemen, vagy te a te életeden Isten igazságát, ez Isten 
igazságából semmit nem von le még egy centit sem. Isten Igéje az igazság.  

Ha valamire azt mondjuk, hogy úgy van, de nincs úgy, az egy képmutatás. Mi arra mond-
juk, hogy úgy van, amire Isten Igéje azt mondja, hogy úgy van. Tehát a mi hitünk mögött egy 
valóság áll, mégpedig egy szellemi valóság. Ha egy bíróságon például ki akarják deríteni az i-
gazságot, akkor azt hogyan teszik? Keresik a bizonyítékokat. Hallgatják a tanúkat, ezt mond-
ta, azt mondta, amazt mondta és megpróbálják megállapítani, hogy ki mond igazat. Sokszor 
ez hit által történik, mert ez a tanú ezt mondta, a másik azt, a harmadik az ellenkezőjét mond-
ja, aztán vagy kiderül az igazság vagy nem. Még egy világi bíróság is keresi a bizonyítékokat. 
A mi hitünknek vannak bizonyítékai, amelyek ott vannak leírva a Bibliában. Hiteles szem-
tanúk vannak, akik látták Jézus Krisztust feltámadni a halálból. Olyan hiteles szemtanúk, akik 
ezért az állításukért az életüket adták. Nagyon sokan látták Jézust feltámadni a halálból. Sok 
prófécia teljesedett be Jézus Krisztusban.  

Most Ésaiás könyvét tanulmányoztam, ebben biztosan húsz prófécia van, ami csak Jézusról 
szól, és ez csak az Ésaiás könyve. Több száz prófécia van az egész Bibliában, nem számoltam 
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össze, nem tudom, hogy valaki ezt megtette-e, de nagyon sok utalás van, ami mind-mind a 
Messiásra vonatkozik.  

A hit egy olyan dolog, amit nem látunk, de létezik. Mi nem elméletekben hiszünk, mi nem 
fantáziálunk, hanem megvan rá a bizonyítékunk. A Biblia azt mondja, hogy az egész világot 
Isten teremtette. Van, aki az evolúcióban hisz. Van, aki abban hisz, hogy az egysejtűből lett a 
kétsejtű, a kétsejtű bekerült a vízbe, kijött a vízből, füle nőtt, farka nőtt, lába nőtt, fölmászott a 
fára, majom lett, aztán utána ember lett belőle, mert elkezdett dolgozni. Tehát van, akik ebben 
hisznek. Most lehet, hogy nem pontosan idéztem a darwinizmust, ezt most ne kérjétek számon 
tőlem, de valahogy ebben hisznek az emberek. Emögött milyen bizonyíték van? De mégis el-
hiszik az emberek, mégis valóságosnak fogadják el és ránk mondják, hogy ostoba hívők 
vagyunk.  

Mi bizonyítékok alapján hiszünk, olyan anyagban hiszünk, ami Isten anyaga, a szellemi bi-
rodalom jelen van. Ma is vannak emberek, akik természetes hittel dolgoznak. Minden em-
bernek van hite. Mondjuk, egy mérnök megtervez egy épületet és hiszi, hogy azt meg tudja é-
píteni. Mi az alapja az ő hitének? Annak is vannak valóságos bizonyítékai, mert tudja, hogy 
kell cement, meg kell tégla, a tapasztalaton alapszik, ő is valóságos anyagokkal dolgozik. Ol-
vastam, hogy amikor a Walt Disney birodalmat fölavatták, maga a birodalom megálmodója 
ezt már nem élhette meg. Ekkor egy újságíró odament a feleségéhez, azt mondta, hogy na-
gyon sajnálom, hogy a férje nem látta ezt az egész birodalmat. Azt mondja, hogy nem, ara-
nyoskám, maga téved, maga nagyon-nagyon téved, mert az én férjem ezt már akkor látta, a-
mikor még készen sem volt! Na de honnan volt az ő hite? Ő tudta, hogy ezt vasból kell meg-
csinálni, azt fából kell megcsinálni. Anyagokból dolgozott az ő hite is, nem?  

Minden ember hite anyagokból dolgozik. A mi hitünk honnan dolgozik? Isten anyagából. 
Az pedig a szellemi birodalomban van, a nem látható birodalomban. Nem a nem létező biro-
dalomban, hanem a nem látható birodalomban!  

Most fogok olvasni egy történetet, hogy lássuk, ez mennyire így van. A múlt héten volt szó 
Illésről, most lépjünk egyet tovább és Elizeusról is beszéljünk egy kicsit. Elizeus Isten szol-
gája volt. A 9. században élt és Illést követte a prófétai hivatalban. Illés Isten embere volt, és a 
szíriaiak portyázgattak összevissza és mentek, hogy megtámadják Izraelt, kirabolják Izraelt, 
de aztán nem sikerült nekik. Akárhányszor be akartak törni Izrael területére mindig ott voltak 
az izraeliek és tudták, hogy hol törnek be. Nagyon felháborodott a szíriai király és azt mondta, 
hogy valaki áruló van közöttünk, aki elárult bennünket. Miért nem mondjátok meg, hogy ki 
az? Valaki mondta, hogy nem, nem! Izraelben van egy próféta, Elizeus, és ő mindent meg-
jelent az izraeli királynak, még azt is, amit a hálószobádban beszélsz! Fölháborodott a király, 
és azt mondta, hogy fogjuk el. Milyen bölcs gondolkodás! Innen olvasom a történetet, bekerí-
tették Elizeus házát. 

2Királyok 6,13–18. 
13. És monda: Menjetek el és nézzétek meg, hol van, hogy utána küldjek és elhozas-

sam őt. És megjelenték néki, mondván: Ímé, Dótánban van. 
Kiderült, hogy hol van Elizeus próféta.  
14. Akkor lovakat, szekereket és nagy sereget külde oda, akik elmenének éjjel, és kö-

rülvevék a várost. 
15. Felkelvén pedig jókor reggel az Isten emberének szolgája, kiméne, és ímé seregek 

vették körül a várost, és lovak és szekerek. És monda néki az ő szolgája: Jaj, jaj, édes u-
ram! Mit cselekedjünk? 

16. Felele ő: Ne félj. Mert többen vannak, akik velünk vannak, mint akik ővelük. 
Gondolj bele, hogy a házadat körülveszi egy hadsereg, ha mondjuk, hadititkokat jelentesz 

meg a királynak, akkor lehet, hogy tudod, hogy miért vannak ott. Igaz? Lehet, hogy téged ke-
resnek valami oknál fogva. Mit mondott Elizeus, Isten prófétája? Hogy ne félj, mert velünk 
többen vannak mind velük! Géházi csak állt ott és nézett, gondolta, hogy ennek a prófétának 
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agyára ment a sok imádság, sokat járt szellemben, biztos valami baja van, vagy félrebeszél.  
Mert ő csak mit látott? A rengeteg katonát, a rengeteg lovat. És akkor most jön egy olyan rész, 
hogy imádkozott Elizeus.  

17. És imádkozott Elizeus és monda: Oh Uram! Nyisd meg kérlek az ő szemeit, hadd 
lásson. És megnyitá az Úr a szolga szemeit és láta, és ímé a hegy rakva volt tüzes lova-
gokkal és szekerekkel Elizeus körül. 

18. És mikor azok hozzá lementek, könyörgött Elizeus az Úrnak, mondván: Verd meg 
ezt a népet vaksággal! És megveré őket vaksággal az Elizeus kívánsága szerint. 

Akkor hazudott a próféta? Ha te vagy én, vagy bárki ott állt volna Elizeus mellett látva a 
nagy hadsereget, látva körülvéve a házadat az ellenséges sereggel és akkor azt mondja, hogy 
velünk sokkal többen vannak, mint ellenünk. Számolod, egy, kettő, ott meg több ezer. Ott meg 
több ezer, félrebeszél ez az ember, vagy hazudik. Hazudott Elizeus? Nem hazudott! Ő 
valóságosat mondott! Azt, amit ő látott, de nem látta más. Fizikailag valóban nem volt jelen. 
Ugyanúgy vesznek körül téged az angyalok. Itt a teremben vannak angyalok, sőt vannak dé-
monok is. Nem kell megijedni. A szellemvilág itt van, jelen van. De akkor hogy is van ez? 
Nem látjuk, de nagyobb Ő, aki bennünk van, mint aki a világban van. Az ellenség nem tud ne-
ked ártani, pedig szeretne. Azt mondja Péter apostol, hogy józanok legyetek, vigyázzatok, a ti 
ellenségetek, az ördög, mint ordító oroszlán szertejár, keresve, kit nyeljen el. Azt mondja, 
hogy akinek álljatok ellen, erősek lévén a hitben. Ezt mondja Péter apostol a levelében. Való-
ban van körülöttünk ellenség. Az Efézus 6-ban olvashatjuk, hogy a mi tusakodásunk nem test 
és vér ellen van. A szellemvilág egy valóságos világ. Isten Szelleme valóságos, a gonosz szel-
lemek is valóságosak. A láthatatlan birodalomból manifesztálódnak a dolgok a fizikai világba. 
Képesek vagyunk megállítani, mert Isten Szelleme bennünk van. Képesek vagyunk a szellem-
világra és azon keresztül a fizikai világra nyomást gyakorolni. Ezek láthatatlan dolgok, nem 
látjuk a fizikai szemünkkel. Mindezt hit által tudjuk elfogadni. A szellemi valóságot kell meg-
ragadni. A hit nem arról szól, hogy kimondunk valamit, ami nem is úgy van, de majd valóság 
lesz. Ez ostobaság! Bocsássatok meg, nem azért mondom, hogy kárhoztassalak titeket, hanem 
segíteni szeretnék nektek. Ez vonatkozik rám is, mert mindannyian eltévesztjük. Nekünk a va-
lóságot és az igazságot kell szólnunk, nem a vágyainkat, nem azt, amit szeretnénk elérni, ha-
nem azt a szellemi valóságot, amit be tudunk hozni a fizikai valóságunkba! Nem kell túldi-
menzionálni Isten Igéjét. Isten Igéje erős és úgy ütős, ahogy van. Nem kell ahhoz hozzátenni, 
nem kell azt felturbózni, nem kell olyan dolgokat mondanunk, ami nem az Ige szerint van. 
Hanem tényleg a hitünket kell szólni. A szellemi valóságot kell meglátnunk!  

Valld meg, vedd el! Ez hazugság! Ha sokáig megvallom, akkor majd meglesz nekem. Nem 
tanítja ezt a Biblia így! A helyes megvallás nagyon fontos, de a hitünkből kell jönnie. A féli-
gazság még rosszabb néha, mint a hazugság. Félig igaz, mert meg kell vallanunk és a helyes 
dolgokat kell megvallanunk ‒ a Biblia mondja, például a Márk 11-ben is. Isten Igéje az ablak 
a szellemi világba. Isten Igéjén keresztül látjuk meg a szellemi valóságot. Jakab apostol azt 
mondja, hogy az Ige a tükör, amely által meglátjuk magunkat is, mert magunkat sem látjuk. 
Azt, hogy kik vagyunk Isten szemével, Isten hogyan lát bennünket, a Bibliában tudjuk meg-
látni. Ezt a Biblia, mint a tükör mutatja meg nekünk. A Biblián keresztül, Isten Igéjén keresz-
tül tudunk belátni a szellemi valóságba. A szellemi valóságból a Biblián keresztül tudjuk elő-
hozni az Isten igazságát. A János 6,63-ban Jézus szavai: 

János 6,63. 
63. A Szellem az, aki megelevenít, a test nem használ semmit: a beszédek, amelyeket 

én szólok néktek, Szellem és élet.  
A test nem használ semmit! A Szellem elevenít meg! Hogyan jöttek elő a gyógyulások Jé-

zus szolgálatában? Isten Szelleme által! Az ember, aki bajban volt, aki beteg volt, hittel rákap-
csolódott Isten erejére. A vérfolyásos asszony hittel kapcsolódott a mennyei erőhöz, megfogva 
Jézus ruháját kiáradt az isteni erő és meggyógyult. Hittel megragadta azt a szellemi valóságot, 
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ami a Felkenten volt. Isten Szellemének az erejét, amely képes volt arra, hogy meggyógyítsa 
őt. Ezt kell ma nekünk tenni! Arról, amiről úgy gondoltuk, hogy hit, de nem az, szokjunk le 
róla, mert nem fog jönni a valóságunkba. Áltatjuk magunkat, mellébeszélünk, de nekünk az 
igazságot kell szólni. Az igazi hit Isten Igéjéből és Isten Igéjének a hallásából származik. Azt 
mondja, hogy az én beszédem, amit én szólok nektek, az szellem és élet. Isten Igéjében élet 
van!  

Pál apostol azt mondja, hogy erő van Isten Igéjében. Az én beszédem, az én prédikálásom 
nem emberi bölcsességnek hitető beszédeiben, hanem Szellemnek és erőnek megmutatásában 
állott. Nem csak üres szavak, amiket beszélünk, amiket prédikálunk, a mögött ott áll Isten ere-
je, ott áll a szellemi valóság, ott áll egy teljesség. Nekünk Őbenne kell hinni! Sőt, még nem is 
a gyógyulásban kell hinned, hanem a Gyógyítóban! Jézusban! Ő a Gyógyító! Nem a szük-
ségeket keressük, hanem azt a személyt keressük, aki bennünk él. Az Ő igazságát keressük. Őt 
kérdezzük meg, ha valamit szeretnénk. Vannak vágyaink, vannak terveink, vannak 
ügyes-bajos dolgaink, ahol döntéseket kell hozni. Van, hogy várni kell az Úrra, hogy 
egyáltalán mit tegyünk. Sokan mondják, hogy én realista vagyok. Én azt hiszem, amit látok! 
Ez nem realizmus. Sok olyan dolgot hiszel, amit nem látsz. Sok olyan dolgot elhiszel, ami 
abszolút nincs úgy. Egyáltalán nem vagy realista! Egyik ember sem mondhatja, hogy ő 
százszázalékig realista. Mert nem biztos, hogy ismerjük a valóságot, a realitást. Amikor 
haragszunk, amikor dühösek vagyunk, amikor az érzéseinkről beszélünk, akkor nem a 
realitásról beszélünk. Ha haragszol valakire és rosszat mondasz rá, akkor a valóságot 
beszéled? Nem, egy érzésről beszélsz, arról az érzésről, ami benned van. Ezért nem sokat 
foglalkozunk az olyan kritikusokkal, akik nem szeretnek bennünket, nem kedvelnek minket. 
Vannak ilyenek és lesznek is. Ez nem probléma, mert ők az érzéseiket mondják el. Ha a 
valóságban találkoznánk, akkor kiderülhet, hogy nem is úgy van. Nem szabad erre 
figyelnünk. Ez egy rossz hit. Honnan van a rossz hit? A hallásból! Helytelen dolgokat hallott 
és elhitte, és számára az a valóság. De az nem a valóság, hanem az csak az ő valósága, az ő 
érzése, a realitásérzékét teljesen elveszítette.  

Ésaiás könyvére lapozunk. Ésaiás próféta könyvének a 7. részében van rögzítve a szír-efra-
imi háború. Akház király idejében játszódik a történet. Ésaiás próféta, aki Uzzia király unoka-
testvére volt, Kr. e. 700 környékén kezdte meg a szolgálatát és talán még Manasszé királyt is 
megérte. Lényeg az, hogy végigélte Ezékiás korát, aki egy jó király volt. Ámos fia és Isten 
prófétája volt. Sokak szerint pap is volt, papi családból származik. De egy dolog biztos, hogy 
a próféták nagyon fontosak voltak és részt vettek a közéletben. Sőt, élet-halál kérdése volt az 
ő szolgálatuk, hiszen, ha Istentől akartak hallani az ószövetségben, akkor nem volt más lehe-
tőségük, mint Isten embere, Isten prófétája. Ésaiás egy ilyen próféta volt.  

Ésaiás 7,1.  
1. És lőn a Júda királyának, Akháznak, az Uzziás fiának, Jótám fiának napjaiban, el-

jöve Recin, Szíriának királya, és Remaljának fia, Pékah, Izraelnek királya Jeruzsálem 
ellen, hogy azt megostromolja; de nem veheté be azt.  

Itt még a kettészakadt Izraelről beszélünk. 922-ben szakadt ketté Izrael, lett egy északi 
rész, ahol a tíz törzs volt, és egy déli rész Jeruzsálemmel, ahol Júdea és Benjamin törzse volt. 
Gyakorlatilag az északi rész utolsó napjairól szól ez a történet. Harmadik Tiglat-Pileszer 
Asszíriában, mint új király, elkezdte bontogatni a szárnyait és meg kellett mutatnia, hogy ki a 
legény a gáton. Ment és megtámadott különféle országokat, és ugyanez történt itt is. Be akar-
ták vonni Júdeát a háborúba, hogy csatlakozzanak, hogy hadjáratot indítsanak az új asszír ki-
rály ellen. De Ésaiás prófétán keresztül Isten azt mondta, hogy ne vegyetek részt ebben a há-
borúban. Nem kell nektek becsatlakozni ebbe a háborúba! A napjainkban is vannak ilyenek, 
hogy be akarnak rángatni minket mindenféle háborúba. Ez 2700 évvel ezelőtt volt, a történet 
ugyanaz, a helyszínek és az országok változtak. Azt mondta a próféta, hogy nem. Erre beger-
jedt Recin és Pékah. Pékah volt az utolsó előtti királya Izraelnek, utána már csak egy király 
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volt, Hósaiás. 722-ben egyszerűen eltűnt az északi rész ‒ gyakorlatilag 200 évig tartott ez a 
szakadás Izraelben ‒, fogságba kerültek, mert a próféta megprófétálta, hogy ez lesz a sorsuk. 
Ez a sorsa Isten ellenségeinek és azoknak, akik ellene szegülnek. Ez a két trónbitorló király, 
mert azok voltak, összefogtak, hogy majd megtámadják Júdeát. Akházhoz elment a próféta és 
mondta, hogy ne tedd. Mondta, hogy Isten azt mondta a prófétának, hogy kérjen jelet, hogy 
részt vegyen ebben a háborúban, vagy ne. Mit gondoltok, Akház hallgatott a prófétára? Nem 
hallgatott rá!  

Ésaiás 7,10‒12. 
10. És szóla ismét az Úr Akházhoz, mondván:  
11. Kérj jelt magadnak az Úrtól, a te Istenedtől, kérj a mélységben vagy fent a 

magasban!  
12. És mikor szóla Akház: Nem kérek s nem kísértem az Urat!  
Itt van egy prófécia, merizmusnak nevezik. A merizmus azt jelenti, hogy vonatkozik a pró-

fécia arra az időre is és más időszakokra is, tehát allegorikus értelemben is vehető. Itt a Meg-
váltóról tesz kijelentést. Végül is Isten felajánlotta, hogy kérjen jelet Tőle, de nem volt Akház 
király kíváncsi sem Isten véleményére, sem a próféta véleményére. „Nem kísértem az Urat” 
szöveggel kihúzta magát az egész történetből. A vége az lett, hogy elment III. 
Tiglat-Pileszerhez segítséget kérni. Asszír segítséggel legyőzték Recint, megölték. A próféta 
megmondta, hogy két évetek van és végetek lesz, és valóban úgy is lett. Itt elmondta, hogy 65 
év és nem létezik többé Szíria és Efraim.  Azt mondta a királynak, hogy higgy Istennek, 
higgy a prófétának! Nem kell neked harcolnod, mert Isten harcol, ne menj bele ebbe, mert ez 
nem Istentől való! El is veszett az északi rész 722-ben. Recint pedig megölték.  

Még egy történet van, ami ennek az ellentéte. Ez pedig az Ésaiás 36. fejezetében van. Lát-
juk azt, hogy a hit és a hitetlenség mit okozott népek és nemzetek életében. Szanhérib júdeai 
hadjáratáról ír itt. Amikor ez a történet játszódik, az már Ezékiás király ideje. 722-ben meg-
szűnt, már nem létezett, csak Júdea. Az előző döntésnek az lett az eredménye, hogy Asszí-
riának fizetnie kellett hűbéradót. A hűbérese és elkötelezettje volt Asszíriának. Mondta az Úr, 
hogy ha te Asszíriát hívod segítségül, akkor előbb-utóbb a szolgája és leigázottja leszel. 
Asszíria már bekebelezett mindent, elhurcolta Izraelt, az északi részt, bekebelezte a környező 
országokat is, most pedig Jeruzsálemet fenyegeti, Júdeát fenyegeti. A helytartó odamegy a vá-
ros falához és ijesztgeti az embereket. Itt Rabsakénak mondja a kincstárnokot, az eredetiben 
kincstárnok van. A következőt mondja:  

Ésaiás 36,4‒7.  
4. És mondá nékik Rabsaké: Mondjátok meg kérlek Ezékiásnak, így szól a nagy ki-

rály, Asszíria királya: Micsoda bizodalom ez, melyre támaszkodol? 
5. Azt mondom, hogy csak szóbeszéd az, hogy ész és erő van nálatok a háborúhoz; no 

hát kiben bízol, hogy fellázadtál ellenem?  
Egy gőgös király, egy nagyhatalom vezetője, egy nagyszájú ember fenyegeti a kicsi 

Jeruzsálemet.  
6. Ímé, te e megtört nádszálban bízol, Egyiptomban, melyre aki támaszkodik, tenye-

rébe megy és átfúrja azt; ilyen a fáraó, Egyiptomnak királya, minden benne bízóknak.  
7. És ha azt mondod nékem: az Úrban, a mi Istenünkben bízunk: vajon nem Ő az, a-

kinek magaslatait és oltárait elrontotta Ezékiás, és ezt mondá Júdának és Jeruzsá-
lemnek: Ez előtt az oltár előtt hajoljatok meg.  

Tudni kell, hogy Ezékiás egy jó király volt. Ezékiás reformja az volt, hogy lerontatta a ma-
gaslatokat, az aserákat és csak Jeruzsálemben lehetett az igaz Istent imádni, ahogy a tör-
vényben meg volt szabva az ószövetségben. Ez a király fenyegeti és azt mondta, hogy még 
kétezer lovat is adok nektek, úgy sem tudtok legyőzni, még egy tartományt sem Asszíriában. 
A maga erejében bízó, gőgös nagyhatalom vezetője. Odament és kiabált a népnek, hogy ne 
hagyjátok magatokat, hogy Ezékiás megvezessen, becsap benneteket, majd én adok nektek 
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szőlőt, elviszlek olyan helyre benneteket, ahol nektek nagyon jó lesz! A saját kenyereteket 
ehetitek, a saját szőlőtöket plántálhatjátok. Ment a marketingszöveg rendesen, mint válasz-
táskor, hogy döntsetek, gyertek ki, nincs semmi értelme, hogy harcoljatok! 

Ésaiás 36,16. 
16. Ezékiásra ne hallgassatok, mert azt mondja Asszíria királya: Kössetek velem szö-

vetséget és jöjjetek ki hozzám, és akkor mindenki ehetik szőlőjéből és az ő olajfájáról, és 
ihatja kútjának vizét. 

Ésaiás 36,18‒21. 
18. Rá ne szedjen titeket Ezékiás, mondván: Az Úr megszabadít minket! Avagy meg-

szabadították-é a népek istenei, ki-ki az ő földjét Asszíria királyának kezéből?  
Az ő főistenük Marduk volt. Ők Mardukban bíztak és úgy gondolták, hogy az ő istenük le-

győzött minden más istent és az égvilágon senkinek nincs esélye ellene. Kimondottan ez a 
nagyhatalmi gőg.  

19. Hol vannak Hamáth és Arphádnak istenei? Hol Sefarvaimnak istenei? Talán bi-
zony megmentették Samariát kezemből?  

Gondoljatok bele, hogy akkor Samaria már elbukott. Miért tudott elbukni Samaria? Azért, 
mert Bételben bálványokat imádtak és elfordultak az Istentől. 

20. Kicsoda e földek minden istenei között, aki megszabadította volna földjét kezem-
ből, hogy az Úr megszabadítsa Jeruzsálemet az én kezemből? 

Látjátok, hogy micsoda fenyegetés? Ezt a fenyegetést hallották az emberek is, de a király 
megparancsolta, hogy ne válaszoljanak erre. Azért jó ez a történet, mert nagyon sok ilyen fe-
nyegetés ér benneteket is, hogy nem lesz jövőd, tönkre megy a munkahelyed, nem lesz a csa-
ládodnak jó dolga, egy betegség el fog téged pusztítani. Mondja a világ, hogy ki az az Isten, a-
kiben te bízol, talán meg tud menteni téged? Vagy hozza a példát, hogy nézd meg a szom-
szédot is, az is egy keresztény volt, nézd meg mi történt vele! Az ördög így beszél, és mind a 
mai napig így szól hozzánk. Ez egy nagyon jó rész itt az Ésaiás könyvében, nagyon sokat ta-
nulhatunk. Igen, az Ószövetségnek is van üzenete a számunkra! 

21. Ők pedig hallgatának, és egy szót sem feleltek, mert a király parancsolá így, 
mondván: Ne feleljetek néki!  

Nézzétek meg Ezékiás királyt, aki egy jó király volt az utolsó időszakát leszámítva, amikor 
egy ostobaságot követett el, de végül is egy nagyon jó királynak számított. Ekkor mit tett ez a 
király? Elküldött Ésaiáshoz. Ugyanazon a helyen, ahol az előbb Akháznak szólt Ésaiás, u-
gyanaz a próféta, ugyanarról kérdezte, mit csináljunk. Elküldött Ésaiáshoz, hogy kérdezzék 
meg, mit mond Isten, mi az, amit tegyünk. Így mennek Ezékiás király szolgái Ésaiáshoz. 

Ésaiás 37,6.  
6. És monda nékik Ésaiás: Így szóljatok uratoknak: ezt mondja az Úr: Ne félj a beszé-

dektől, amelyeket hallottál, amelyekkel szidalmaztak engem az asszíriai király szolgái.  
Isten népét szidalmazták, és ahogy Saultól kérdezte Jézus, hogy miért kergetsz engem, mit 

mondott Isten? Miért szidalmaznak engem ezek a pogány népek? Mit tett Ezékiás? Bement az 
Úr templomába. 

Ésaiás 37,16‒17. 
16. Seregeknek Ura, Izrael Istene, aki a Kerubokon ülsz! Te, csak Te vagy a föld min-

den országainak Istene, Te teremtéd a mennyet és a földet. 
Elismeri Isten hatalmasságát. Azt mondja, csak Ő az Istene minden országnak, tehát Asszí-

riának is, meg minden más országnak is Ő az Istene. Ez ma is így van! Ma is vannak gőgös 
emberek, gőgös vezetők, gőgös nagyhatalmak és teljesen elfelejtik azt, hogy ez a hatalom 
Istentől van, és Isten az Úr, és az fog történni, amit Isten mond. Akkor is voltak istentelen né-
pek. Ma is vannak istentelen döntések, amikor kimondottan Isten Igéje ellen hoznak dönté-
seket. El akarják hitetni az emberekkel, hogy a homoszexualitás normális dolog. Ezzel nem az 
embereket szeretnénk bántani, félre ne értsétek, nekünk nem az emberekkel van a prob-
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lémánk, hanem magával a ténnyel. Istentelen döntéseket hoznak, ami Isten ellen van, és úgy 
gondolják, hogy megúszhatják. Nem, nem úszhatják meg! Voltak nagyhatalmak, akik gőgösek 
voltak, és ők sem úszták meg. 

17. Hajtsd ide Uram füledet és halljad, nyisd meg Uram szemeidet és lássad! Halld 
meg Szanhéribnek minden beszédét, amelyeket üzent az élő Isten káromlására!  

Ez 701-ben történt, 722-ben pusztult el az északi rész, tehát rá tizenegy évre történt. Ha a 
fizikai szemeikkel nézték, akkor volt mitől félniük, mert egy hatalmas Asszíria egy ilyen kis 
Júdeára, egy ilyen kis Jeruzsálemre rátört. Üzent az Úr. 

Ésaiás 37,20‒25. 
20. És most Uram, mi Istenünk! Szabadíts meg minket az ő kezéből, hogy megtudják 

a föld minden országai, hogy Te vagy, Uram, Isten egyedül.  
A 21-es versben azonnal, már Ésaiáson keresztül szólt az Úr. Az imái meghallgattattak. 

Látjátok, hogy nem a saját fejétől, nem a saját hitéből, meg a saját vágyaiból ment oda har-
colni a világ legnagyobb hadserege ellen, hogy mi vagyunk a császárok, mert bennünk van Is-
ten, mert mi Isten népe vagyunk! Nem! Nem így ment oda Ezékiás, hanem hogy Isten mit a-
kar, a kezébe adja az ellenséget, vagy nem. Nem lehet ráhúzni egy ószövetségi próféciát nap-
jainkra is, mert van úgy, hogy azok a próféciák csak oda, csak arra az időre szóltak. Ezért 
vesztek el a babiloniak is, mert azt hitték, hogy amit Ésaiás mondott a 700-as években, az 
majd igaz lesz 580-ban is, száz évvel később is. Nem, nem! Isten akaratát kell keresni, hogy Ő 
mit akar, mit mond nekünk.  

21. És külde Ésaiás, Ámós fia Ezékiáshoz, mondván: Így szól az Úr, Izrael Istene: Mi-
vel hozzám könyörögtél Szanhérib miatt, Asszíria királya miatt:  

22. Ez a beszéd, amelyet az Úr felőle szól: Megvet téged, gúnyt űz belőled Sionnak 
szűz leánya, fejét rázza utánad Jeruzsálem leánya;  

23. Kit káromoltál és szidalmaztál, és ki ellen emeltél szót, hogy oly magasra látsz? Iz-
rael Szentje ellen!  

24. Szolgáid által megkáromlád az Urat, és ezt mondád: Temérdek szekeremmel föl-
mentem e hegyek magaslatára, a Libánon csúcsára, és kivágom magas cédrusait, válo-
gatott ciprusait, és behatolok végső magaslatába és kertjének erdejébe!  

25. Én ástam és vizet ittam, és kiszáraztom lábam talpával Egyiptom minden folyóit.  
A lényeg az, hogy Isten harcolt. Azt mondta, hogy még sáncot sem fog emelni. Másnap 

reggelre százötvennyolcezer katona meghalt az ellenség közül is. Szanhérib elmenekült Júde-
ából, ahogy Isten megígérte. Nem tudta bevenni Júdeát. Megmenekült a Szanhérib hadjárattól, 
a nagy asszír hadseregtől megmentette. Az előző részben nem olvastam föl, de ott is azt 
mondta, ha nem hisztek, akkor meghaltok. Ez egy óriási igazság minden korra. Az, hogy élet-
ben maradunk-e, hogy hogyan élünk, hogy mi fog történni velünk ezek után, ahhoz nagyon 
fontos a hitünk. A helyes dolgokban higgyünk, ne a vágyainkban, ne az illúzióinkban, ne a ki-
talációinkban, mert a mi hitünknek van realitása, van alapja, van valósága! Ezek a történetek 
mind alátámasztották ezt. 

Ennyi lett volna a mai üzenet és hiszem, hogy mindannyiunkhoz szólt, amit ma hallottunk. 
Isten élővé teszi bennünk. Köszönjük az Úr kegyelmét! Most pedig dicsérjük az Urat és gya-
koroljuk a hitünket, az Írás azt mondja, ha imádkozunk a betegekért és rájuk vetjük a kezün-
ket, akkor azok meggyógyulnak. Ámen. 

 
*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 
A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 
 


